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The European Union to jointly celebrate the « European Day against 
the Death Penalty » with the Council of Europe 
 
Strasbourg,12.12.2007 – “The first European Day against the Death Penalty sponsored by the 
Council of Europe in October 2007 was a great success. I am glad that the EU has decided to 
take part in our Day against the Death Penalty in future”, said Terry Davis, Council of Europe 
Secretary General. 
 
« From 2008, October 10 will be celebrated jointly between the European Union and the Council 
of Europe, being remembered all over Europe as a day that symbolises the defence of human 
rights and the need for a more humane justice, thus strengthening the creation of a death 
penalty free zone in the continent and contributing to the ongoing global efforts towards its 
universal abolition », the Portugal representative to the Council of Europe Ministers’ Deputies 
said today. 
 

* * * 
Europe is a de facto death-penalty-free zone since 1997, on the basis of two Council of Europe 
legal instruments outlawing the death penalty: 
 

<0000> Protocol No. 6 to the European Convention on Human Rights (ECHR), the first legally-
binding instrument providing for the unconditional abolition of the death penalty in 
peacetime; 

  Protocol No. 13 to the ECHR concerning the abolition of the death penalty in all 
circumstances. 

 
For more information www.coe.int/deathpenalty 
 
 

L’union européenne se joint à la « Journée européenne contre la 
peine de mort » proclamée par le Conseil de l’Europe  
 
Strasbourg, 12.12.2007 – « La première Journée européenne contre la peine de mort proclamée 
par le Conseil de l’Europe en octobre 2007 a rencontré un grand succès. Je suis heureux que 
l’Union européenne ait décidé de s’associer à notre Journée contre la peine de mort à l’avenir », 
a indiqué Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l’Europe. 
 
« A partir de 2008, le 10 octobre sera célébré conjointement par l’Union européenne et le 
Conseil de l’Europe, et ce jour sera commémoré dans toute l’Europe comme symbole de la 
défense des droits de l’homme et du besoin d’une justice plus humaine, renforçant ainsi la 
réalisation d’une zone affranchie de la peine de mort sur notre continent et contribuant aux 
efforts continus pour aboutir à une abolition universelle », a déclaré aujourd’hui le représentant 
du Portugal aux Délégués des Ministres du Conseil de l’Europe. 
 

* * *  
L’Europe est de facto un espace sans peine de mort depuis 1997 grâce à deux instruments du 
Conseil de l’Europe proscrivant la peine de mort : 
 

  le Protocole N°6 à la Convention européenne des Droits de l’Homme (CEDH), premier 
instrument juridiquement contraignant prévoyant une abolition sans conditions de la peine 
de mort en temps de paix, 

  le Protocole N°13 à la CEDH relatif à l’abolition de la peine de mort en toutes  
circonstances. 

 
Pour plus d’informations, voir www.coe.int/deathpenalty 
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